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Sted: 8001-2105 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser  

Bilag: Meddelelsesliste 

3. Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Bilag: Fagbeskrivelser forår 2017  

4. Vurdering af spørgsmål til studiemiljøundersøgelse 2017  

Bilag: Sagsfremstilling til studienævn og uddannelsesfora + Udkast til 

spørgeskema  

5. Status på dispensationsudvalget  

Bilag: Sagsfremstilling - dispensationsudvalg 

6. Årlig uddannelsesevaluering – opfølgning 

Bilag: Referat fra møde (årlig status på ingeniøruddannelserne, BTECH), 

Handleplan_BDE, Handleplan_GMM + Handleplan_cand.polyt 

7. GMM Internship  

Bilag: Sagsfremstilling – GMM Internship 

8. Drøftelse af evalueringsresultater for foråret 2016  

Bilag: Evalueringsrapport 

9. Kontakt til dimittender 

10. Eventuelt 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser 

Bilag: Meddelelsesliste  

3. Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Bilag: Fagbeskrivelser efterår 2017 

Bilag: Oversigt – Nye kurser og kurser med ændringer 

4. Drøftelse af evalueringsresultater for efteråret 2016 

Bilag: Evalueringsrapport – efterår 2016 

5. Drøftelse af indstilling til praksis omkring diabetes 

Bilag: Notat - diabetes 

6. Opfølgning på drøftelse vedr. reeksamensform ved større skriftlige opgaver 

7. Godkendelse af endelig beskrivelse af individualisering ved gruppeopgaver 

Bilag: Individualisering 

8. Opfølgning på selvstudieaktivitet som fag på BDE 

9. Drøftelse af dispensationssager i forbindelse med sygdom og dødsfald i nærmeste familie 

Bilag: Sagsfremstilling  
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10. Kvalitetssikring af praktik på BDE og GMM 

Bilag: Ny uddannelsesbekendtgørelse 

Bilag: Delprocesser og opgaver – kvalitetssikring projektorienterede forløb 

Bilag: Praktik  

11. Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer  

Bilag: Oversigt – sagsbehandling 

12. Eventuelt  

 

Til stede:  

Professor Peter Lindgren (formand) – Skype  

Lektor Torben Tambo 

Studerende Jakob Gaard  

 

Desuden deltog:  

Lektor Jan Laursen (studieleder) 

Lektor Hans Henrik Hansen  

Sofie Veje, Uddannelseskvalitet og studienævnsbetjening  
Mette Bak Odder, Vejledning og studieinformation  

  

Fraværende med afbud:  

Studerende Mette Møller Sørensen 

Studerende Channie Rasmussen  

Lektor Per Lysgaard 

 

 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2: Meddelelser 

 

Slut med håndskrevne eksamener på BSS 
Fra sommereksamen 2017 afvikles alle FLOWlock eksamener så studerende skal bruge det indbyggede 

tegneredskab i programmet eller webkameraet i deres pc, hvis der skal afleveres bilag. Baggrunden for 

beslutningen er, at tilbagemeldingerne på pilottesten ved vintereksamenen 2016 var overordentlig posi-

tiv. Institutter og studerende vil blive informeret forinden de planlagte eksamener.  
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Indtastning af administrative karakterer 

Det er nu muligt at indtaste administrative karakterer (UB = udeblevet o.l.) i de digitale karaktersyste-

mer. Dette er indført fra og med vintereksamen 2016/2017. Oversigt over de forskellige prøver med an-

givelse af, hvilken administrativ karakterer der bør gives, og hvem der taster karakteren, findes her: 

http://medarbejdere.au.dk/fileadmin/www.medarbejdere.au.dk/hovedomraa- 

der/Business_and_ 

Social_Sciences/WISEflow/Karakterer_Marks_Aarhus_BSS.pdf 

 

Begrænsning af dobbeltuddannelse 

Folketinget har den 19. december 2016 vedtaget en ny lov, der begrænser muligheden for dobbeltud-

dannelse. Ansøgere som tidligere har gennemført en dansk videregående heltidsuddannelse på samme 

niveau eller højere har ikke længere mulighed for at blive optaget på en af universitetets uddannelser. 

Partierne bag aftalen om begrænsning af dobbeltuddannelse har efterfølgende indgået aftale om en ju-

stering, der gør det muligt at tage en ny uddannelse efter seks år. Enkelte uddannelser er dog undtaget 

og findes på en såkaldt ’positivliste’, idet der vurderes et behov på arbejdsmarkedet inden for disse om-

råder.  

 

Nye medlemmer i aftagerpanelerne  
Der bliver i april mulighed for at supplere eller erstatte med nye medlemmer i aftagerpanelerne. Så-
fremt institutterne overvejelser ændringer, skal der allerede nu arbejdes på dette. I løbet af året vil der 
desuden blive kastet et blik på aftagerpanelernes sammensætning og repræsentativitet. 

 

Punkt 3: Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Studienævnet godkendte de fremsendte fag- og prøvebeskrivelser med enkelte kommentarer. Det blev 

bl.a. diskuteret, at fagbeskrivelsen for Afsætning og Økonomi endnu ikke rummer den ønskede eksa-

mensform bestående udelukkende af en skriftlig eksamen.  

 

Udover kurserne for efteråret 2017 diskuterede studienævnet faget Konceptudvikling, der udbydes i for-

årssemesteret 2017, da kursets eksamensform virker uklar. Det blev besluttet, at Hans Henrik Hansen 

samt underviser på faget, Irina Kazankova, gennemgår kursusbeskrivelsen og implementerer ændringer 

forinden fagudbuddet for foråret 2018.  

 

Studienævnet vil desuden arbejde på, at alle eksamensformer fremover skal være så simple som muligt, 

hvilket betyder, at eksamener skal afholdes som enten mundtlige eller skriftlige.  

 

Punkt 4: Drøftelse af evalueringsresultater for efteråret 2016 

Som bilag til punktet var der fremsendt rapport med aggregerede evalueringsresultater for efteråret 

2016.  Studienævnet drøftede rapporten og konkluderede, at resultaterne generelt ser fornuftige ud og 

derfor ikke giver anledning til bekymring for kvaliteten i undervisningen.  
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Det blev dog påpeget, at et enkelt fag på cand.polyt ligger i den røde kategori. Studienævnet er opmærk-

somt på dette men påpeger, at der kun er få studerende, der har svaret på evalueringen.  

 

Studienævnet diskuterede desuden et enkelt fag på både BDE samt cand.polyt, der ligger på grænsen til 

at gå i gul. For så vidt angår BDE-faget blev det nævnt, at de studerende oplever en problematik med 

faget og undervisningen. De vil derfor tage kontakt til studielederen for en dialog.  

 

For så vidt angår cand.polyt-faget påpegede studienævnet, at der er kun er få studerende der har svaret 

på evalueringen. Dog besluttede studienævnet, at underviserholdet skal indkaldes til dialog. Derefter 

nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Torben Tambo, Hans Henrik Hansen samt Christian Lystbæk. 

Arbejdsgruppen har til formål at diskutere en mulig løsning for kursusbeskrivelsen, så de studerende 

oplever, at den giver mening.    

 

Studienævnet påpegede desuden, at svarprocenterne generelt er meget lave, hvilket desværre bevirker, 

at resultaterne for enkelte fag ikke giver et retvisende billede.  

 

Punkt 5: Drøftelse af indstilling til praksis omkring diabetes 

Som bilag til punktet var der fremsendt notat med indstilling til fælles praksis for dispensation i forbin-

delse med særlige prøvevilkår for studerende med diabetes. På Aarhus BSS er der i denne forbindelse 

forskellig dispensationspraksis, og Aarhus BSS Uddannelsesforum har derfor foreslået en fælles praksis 

på tværs af fakultetet.  

 

Studienævnet godkendte indstillingen uden yderligere kommentarer.  

 

Punkt 6: Opfølgning på drøftelse vedr. reeksamensform ved større skriftlige opgaver 

Som aftalt ved seneste studienævnsmøde har problemstillingen omkring reeksamensformer ved større 

skriftlige eksamener være til diskussion på det uformelle studieledermøde. Det blev besluttet i studie-

nævnet, at alle kursusbeskrivelser, med store skriftlige opgaver som eksamensform, skal opdateres, så 

det fremgår tydeligt, at de studerende skal lave større ændringer i opgaven, ud fra den faglige kritik, for 

at denne kan anvendes ved reeksamen.  

 

Punkt 7: Godkendelse af endelig beskrivelse af individualisering ved gruppeopgaver 

Som bilag til punktet var der fremsendt endeligt udkast til studieordningstekst vedrørende individuali-

sering. Studienævnet godkendte udkastet.   

  

Punkt 8: Opfølgning på selvstudieaktivitet som fag på BDE 

Da mange BDE-studerende ofte ønsker at følge andre studierettede aktivitet, som en del af deres studie-

forløb, har studienævnet besluttet at udbyde en kursusbeskrivelse, der åbner op for denne mulighed. 

Studienævnet besluttede, at studierettede aktiviteter kan godkendes, såfremt de lever op til konkrete 

regler. Blandt andet skal aktiviteterne svare til 150 timer, og de studerende skal lave en rapport på bag-

grund af forløbet. Rapporten skal desuden indeholde en litteraturfremstilling.  
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Jan Laursen vil ved næstkommende studienævnsmøde præsentere et oplæg til kursusbeskrivelsen, der 

tager udgangspunkt i det eksisterende fag Individuelt fokuskursus.  

 

Punkt 9: Drøftelse af dispensationssager i forbindelse med sygdom og dødsfald i nærme-

ste familie  

Som bilag til punktet var der fremsendt sagsfremstilling med to mulige modeller for sagsbehandling i 

forbindelse med sygdom og dødsfald i nærmeste familie. Begge modeller er inspireret af, at man ikke 

længere skal fremsende dokumentation for dødsfald men i stedet dokumentere påvirkning.  

 

Studienævnet vedtog, at model 2 anvendes i forbindelse med dispensationssager vedr. dødsfald og syg-

dom.  

 

Punkt 10: Kvalitetssikring af praktik på BDE og GMM 

Studienævnet diskuterede de fremsendte bilag og konkluderede, at ingeniørpraktikken på BDE og GMM 

adskiller sig fra de projektorienterede forløb, da praktik på diplomingeniøruddannelserne er et forløb 

udelukkende mellem den studerende og virksomheden. Dette fremgår også af bekendtgørelsen for di-

plomingeniører.  

 

Da der ikke fremgår læringsmål for udbytte i BDE studieordningerne, besluttede studienævnet, at kur-

susbeskrivelsen for ingeniørpraktik på BDE skal gennemgås, så læringsmålene efterfølgende kan indgå i 

studieordningen. Det blev besluttet, at kursusansvarlig for BDE ingeniørpraktik, Hans Jessen Møller, 

inddrages.  

  

Punkt 11: Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer  

Studienævnet diskuterede det fremsendte bilag med oversigt over antal sager samt behandlingstid. Det 

blev besluttet, at punktet inddrages på fremtidige studienævnsmøder, så studienævnet har overblik over 

sagsbehandlingen.  

 

Punkt 12: Eventuelt 

Der var intet til dette punkt. 

  

Mødet sluttede kl. 10.30. 

 

Indsigelsesfristen er 8 dage fra referatets udsendelse. Herefter vil referatet blive betragtet som god-

kendt.  

 

Peter Lindgren   Sofie Veje  

Formand   Referent  


